
Konflikt med odvetništvom in justič
nim ministrstvom. 

(Glej »Slov. Pravnik« 1901, št. 5.) 

Razbur jenos t v našem odvetniškem stanu, ki j e bila letos 
koncem aprila nastala vsled ta jnega načr ta za nov odvetniški 
tarif in ki se j e potem pojavl ja la na občnih zborih vseh odvet
niških zbornic, se j e nekol iko polegla, ko j e bila s t a l n a d e l e 
g a c i j a odvet. zbornic dne 15 . majn ika v svoji seji na Dunaju 
izvolila komite, ki naj se na vabilo j u s t i č n e g a ministra spusti v 
skupno posvetovanje pri jus t i čnem minis t rs tvu in pri tem za
s topa zahteve in pritožbe odvetniškega s tanu z vso odločnost jo , 
vzlasti pa zahteva, da se tajni ukazi u m a k n e j o in da dosedanje 
dosledno proti odvetnikom naperjeno ravnanje jus t i čne uprave 
poneha. 

Do skupne konference v j u s t i čnem minis ters tvu pa j e prišlo 
šele dne 6. novembra t. 1. in slove o njej oficijozno poročilo 
t ako- l e : 

Predsedoval j e jus t ičn i minis ter baron S p e n s : posvetovanja 
so se nadalje udeležili: od j u s t i čnega minis ters tva sekc . načelnik 
dr. Klein in sekc . svetnik dr. Schmid, potem dvanajs tor ica odvet
nikov, izvoljena od s ta lne delegaci je . 

Jus t i čn i minis ter baron S p e n s j e pozdravil zas topn ike 
odvetniškega s tanu in priznal, da se odvetniš tvo nahaja v krizi 
in bo t reba odstraniti njene nevarnost i . Če tudi mora j u s t i čna 
uprava pred vsem skrbet i , da se izvedejo zakoni , vendar se more 
to zgoditi le tako, da se raz tegne skrb na vse organe, ki so 
poklicani k sodelovanju. Ran se j e t reba s previdnostjo dotikati 
vendar pa j e , ako to prispeva k zdravju, nastavit i tudi nož. 
Minitster upa, da bodo imeli pogovori uspeh, ki ne bo le v 
prid odvetnikom, ampak tudi jus t i c i . Posvet i jo naj se udeleženci 
nalogam »sine ire et cum studio«. — Predsednik s ta lne dele
gaci je , dr. pl. F e i s t m a n t e l , izrekel j e potem svojo zahvalo, 
da se j e skl ical komi te . — Na to se j e začelo posvetovanje o 
predloženem programu. Referiral j e g. dr. Alojz R u ž i č k a , raz
govora pa so se udeležili jus t ičn i minis ter in sekc i j sk i šef 



dr. K l e i n , k a k o r tudi vsi člani komi te ja . — Minister j e obljubil, 
da ustreže vel ikemu delu pritožeb. Glede mnogoimenovanih 
t a j n i h u k a z o v pa j e pojasnil , da ne gre za splošne ukaze 
— razen splošnih navodil, ki se j im zače tkom ni moči izogniti 
— temveč za reši tve sodnih vizi taci j . Če so neka te ra predsedstva 
ob takih rešitvah v posameznih slučajih izdala splošne ukaze , 
se j e to zgodilo brez uplivanja jus t i čnega ministerstva. Insti tut 
s o d n i h i n š p e k t o r j e v se j e pri uvajanju civi lnopravdnega 
reda v prakso izredno dobro obnese) , nikdar pa niso sodni 
inšpektorj i uplivali na materi ja lno pravosodstvo. Radi preogrom-
nega dela dosedaj ni bilo moči š tevi la sodnikov pri vrhovnem 
sodišču pomnožit i v to svrho, da bi se vršile u s t n e r e v i 
z i j s k e r a z p r a v e . Vendar j e minis ter izjavil, da j e ta žel ja 
opravičena in da j o bo po svojih močeh pospeševal , za kar pri
čaku je podpore par lamenta. Enakomerna r a z d e l i t e v k u r a t e l 
j e tudi v njegovi intenciji . Z a k o t n o p i s a š s t v o t reba ener
gično pobijati . I z p r e m e m b e civi lno-pravdnega in izvrši lnega 
reda, kakoršne predlaga komite , so po mnenju minis t ra in s e k -
c i j skega šefa drja Kleina sedaj prezgodnje. Posebno j e odveč 
izprememba določeb o postavitvi v prejšnji stan z ozirom na 
izkušnjo zadnjega časa , po katerih je pričakovati , da bodo pri
tožbe polagoma docela ponehale . I z v r š i l n e g a r e d a pa ni 
moči reformirati brez izprememb bistvenih delov, a pri tem se 
bo ozirati tudi na želje poljedelskih korporaci j in denarnih zavo
dov. Posamezn im inicijativnim predlogom se bo rad pridružil in 
glede na drž. zaklad s finančnim minis ters tvom obravnaval o 
zavezah, naloženih advokatom. On j e tudi za to, da dobe tisti 
odvetniki, ki so z zas tops tvom revnih v večji meri obteženi, 
primerno odškodnino iz drž. blagajne. Reformo o d v e t n i š k e g a 
r e d a sma t ra za nujno potrebno in pozval bo zbornice, naj se 
o njej izjavijo. Tudi j e naklonjen žel jam odvetnikov, v kol ikor 
se v programih nanaša jo na a d m i n i s t r a t i v n o p o s t o p a n j e ; 
po njegovem mnenju naj se izdelajo za v sak posamezni admi
nistrativni oddelek posebni predlogi, ka te re bo on sam predložil 
dotičnim minis ters tvom in tudi zastopal po željah odvetnikov. 
Ob koncu konference, ki j e t rajala razun k ra tkega odmora od 
10. dop. do 7. zvečer, si j e minis ter izgovoril, da se če t reba 
zopet obrne na komite . 
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T a k o komunike , ki j e bil razglašen po dnevnih in s t ro
kovnih časopisih. V e č tudi ni povedal na izvenrednem občnem 
zboru n iž je -avs t r i j ske odvetniške zbornice dne 29 . novembra 
njen in s ta lne delegaci je predsednik pl. Fe is tmante l , a j e prosil, 
naj se zbor z njegovimi izvestji zadovolji ter ne zahteva o njih 
t ačas debate, ker j e zares upati, da jus t i čno minis ters tvo de
j a n s k i izvrši, kar j e obljubil delegacij i . 


